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رئيس كميسيون امنيت  ملي و سياست خارجي     واكنش
مجلس، حمايت همه جانبه را لازمه توفيق دستگاه 
ديپلماس�ي در مص�اف س�خت با غ�رب خواند. 
علاءالدين بروج��ردي در گفت وگو ب��ا خانه ملت، 
درباره تذك��ر 18 نماينده ب��ه رئيس جمهور براي 
تجدي��د نظ��ر در ادام��ه كار ظري��ف گف��ت: تيم 
مذاكره كننده هس��ته اي كش��ور مصاف سختي با 

ش��ش قدرت درجه يك دنيا دارد، در اين راه شايد 
دچار اشتباهي شود كه بايد تذكر داد اما راه حل آن 

بركناري وزير و تغيير در وزارتخانه نيست. 
نماينده مردم بروجرد در مجلس ش��وراي اسلامي 
تصريح ك��رد: در حالي  ك��ه وزارت خارجه در حال 
فراهم كردن مقدمات و سازوكار دور بعدي مذاكرات 
اس��ت و كار س��ختي را پيش رو دارد، باي��د به تيم 
مذاكره كنن��ده كمك ك��رد تا در مصاف س��خت با 

قدرت ه��اي جهاني برنده باش��د و بتوان��د به طور 
شايسته از منافع ملي دفاع كند. 

وي با بيان اينكه مواضع ايران در سياست خارجي 
اصولي ثابت اس��ت و اتخ��اذ تاكتيك ه��ا زير نظر 
رهبر معظم انقلاب انجام مي ش��ود، ادامه داد: تيم 
مذاكره كننده هس��ته اي در ابتداي راه مذاكرات با 
1+5 قرار دارد و بايد حمايت همه جانبه از آن انجام 
شود چرا كه رهبر معظم انقلاب نظر صريح خود را 

درباره تيم مذاكره كننده هسته اي اعلام كردند. 
رئيس كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي 
مجلس با اش��اره به اظهارات اخير ش��يمون پرز 
رئيس جمهور رژيم صهيونيس��تي مبني بر اينكه 
تندروه��ا در ايران نخواهند گذاش��ت روحاني به 
وعده هايش عمل كند، گفت: صهيونيس��ت ها در 
جايگاهي نيس��تند كه درباره ام��ور داخلي ايران 
اظهارنظ��ر كنند، ضم��ن آنكه توه��م حضور در 

مذاكرات ايران و 1+5 را نيز نبايد داش��ته باشند، 
اگر كش��ورهاي غربي در برابر اي��ن رژيم جعلي 
وادادگي دارند، مش��كل خودشان است و بايد آن 

را حل كنند. 
گفتني اس��ت روز گذش��ته تذك��ر 18 نماينده به 
رئيس  جمهور در خصوص درخواست تجديدنظر در 
ادامه خدمت وزير امور خارجه از سوي هيئت رئيسه 

مجلس قرائت شد.

بروجردي: درباره وزير خارجه بايد به يك تذكر بسنده كرد

بهارستان

احتم�الاً  البت�ه  و  عجي�ب  اقدام�ي  در 
نمايش�ي، نماين�دگان اس�تان خوزس�تان 
در اعت�راض ب�ه كاه�ش بودج�ه عمران�ي 
اي�ن اس�تان در بودج�ه 93 اس�تعفادادند. 
س��يدناصر صالحي نصب نماينده م��ردم هويزه 
و دش��ت آزادگان در مجلس ش��وراي اسلامي 
در گفت وگو ب��ا فارس، با اش��اره به اس��تعفاي 
دسته جمعي مجمع نمايندگان استان خوزستان 
از نمايندگي مجلس گفت: اين استعفانامه به سه 
علت آماده شد كه اولين دليل آن كاهش بودجه 
عمراني اس��تان خوزس��تان در بودجه سال 93 
نسبت به بودجه س��ال جاري است كه اعتبارات 
عمراني استان در بودجه س��ال آتي 70 درصد 

كاهش يافته است. 
وي افزود: طب��ق قولي كه وزير ني��رو به مجمع 
نمايندگان اس��تان خوزس��تان داده بود بنا بود 
تا در بودجه س��ال آينده اعتباري ب��راي انتقال 
آب از سرش��اخه هاي كارون براي مصرف ساير 
اس��تان ها در نظر گرفته نش��ود كه متأسفانه ما 
شاهديم در بودجه س��ال 93 باز هم اعتبار براي 
انتقال آب كارون به ساير استان ها در نظر گرفته 

شده است. 
عضو مجمع نمايندگان استان خوزستان اظهار 
داشت: همچنين بنا بوده تا درآمد مازاد حاصل 
از صنعت فولاد خوزستان در خود استان هزينه 
ش��ود كه ما شاهد هس��تيم كه اين مازاد درآمد 

براي پروژه هاي اتوبان تهران- شمال و راه پرند 
قرار است هزينه شود. 

اين در حالي است كه عبدالرضا مصري نماينده 
مردم كرمانشاه و سخنگوي هيئت رئيسه مجلس 

با اشاره به اظهارات نماينده دشت آزادگان درباره 
اس��تعفاي تمام نمايندگان اس��تان خوزستان 
در اعتراض ب��ه بودجه 93 گف��ت: تاكنون هيچ 
استعفايي از سوي نمايندگان استان خوزستان 
به هيئت رئيس��ه مجلس نرسيده اس��ت اما در 
صورت رسيدن اين استعفا برابر آيين نامه با آن 

برخورد خواهد شد. 
سيدش��ريف حس��يني نماينده مردم اهواز در 
مجلس ش��وراي اس��لامي در اين ارتباط گفته 
است: هيئت رئيسه نامه استعفاي دسته جمعي 
مجم��ع نماين��دگان خوزس��تان را نپذيرفت و 
مقرر ش��د جلس��ه اي ب��ا معاون��ت برنامه ريزي 
رئيس جمهور در راس��تاي بررسي علت كاهش 

بودجه استان خوزس��تان برگزار شود. وي ادامه 
داد: بودجه استان خوزستان در مقايسه با سال 
قبل كاه��ش يافته و اين امر موج��ب نارضايتي 

مردم شده است. 
گفتني اس��ت عبدالوحيد فياض��ي نماينده نور 
و محمودآباد در مجلس ش��وراي اس��لامي هم 
در گفت وگو ب��ا ف��ارس از احتمال اس��تعفاي 
نمايندگان استان مازندران در اعتراض به لايحه 
بودجه س��ال 93 خبر داد. محمدقسيم عثماني 
نماينده بوكان نيز در همين زمينه تهديد كرد: 
اگر بودجه س��د »س��يمينه« ب��وكان در لايحه 
بودجه 93 ديده نش��ود، من ه��م از نمايندگي 

مجلس استعفا مي دهم.

اقدام عجيب و نمايشي استعفاي نمايندگان يك استان

يك سوزن به خود يك جوالدوز به همسايه
ماجراهاي مجلس و دولت دهم گويا تمامي ندارد؛ دولتي كه حالا چهار ماه از پايان 
كارش گذشته و اين پايان كار بس��ياري را به اين خوشبين كرده بود كه اختلافات 
ميان دولت دهم و مجلس نيز به پايان مي رسد؛ اختلافاتي كه اوج آن مربوط به تنش 
يك شنبه سياه، در مجلس بود و زمينه ساز درگيري لفظي رؤساي دو قوه در انظار 
عمومي شد. اگرچه آتش اين درگيري با تذكرات مقام معظم رهبري به هر دو طرف 
خاموش شد اما سرانجام آن چيزي جز كدورت ميان دولت و مجلس نبود؛ كدورتي 
كه تا مدت ها خوراك براي رسانه هاي مختلف ايجاد كرده بود اما حالا با مطرح شدن 
موضوع تحقيق و تفحص از سازمان تأمين اجتماعي و گروكشي طرفين از يكديگر 
بر سر اين پرونده كه در نهايت به افشاگري نيز تبديل شده، بار ديگر اين اختلافات 
عميق ميان مسئولان دولت دهم و نمايندگان مجلس را به سطح جامعه كشانده و 

خاطرات تلخ گذشته را بار ديگر زنده كرده است. 
مجلس از يك سو در نتايج تحقيق و تفحص خود اسامي مختلفي را كه از سازمان 
تأمين اجتماعي مبالغي دريافت كرده اند به صورت علني اعلام مي كند و در سوي 
ديگر مسئولان پيشين سازمان تأمين اجتماعي هم دست به افشاگري زده اند و از 
پرداخت مبالغ مختلف به 143 نماينده مجلس سخن گفته اند اما جداي از اينكه 
تحقيق و تفحص حق طبيعي مجلس شوراي اسلامي است و ما نيز بر اين حق صحه 
مي گذاريم، ذكر چند نكته براي نمايندگان محترمي كه در كميته تحقيق و تفحص 
عضو بوده اند و ساير نمايندگاني كه نسبت به گزارش نهايي كميته تحقيق و تفحص 
واكنش نشان داده اند، ضروري به نظر مي رسد. پيش از پرداختن به اين موضوعات 
ذكر اين نكته ضروري است كه ما در اين يادداشت به دنبال آن نيستيم كه دريافت ها 
و پرداخت هاي صورت گرفته را غيرقانوني بدانيم بلكه اين موضوع بايد در مراجع 

قضايي صالحه مورد بررسي قرار بگيرد تا صحت و سقم اين ادعاها روشن شود.
نكته نخست پرهيز از قصاص قبل از جنايت است. نمايندگان محترم مجلس شوراي 
اسلامي بايد به خوبي از اين موضوع آگاه باشند كه ذكر اسامي افرادي كه به نوعي 
در معرض اتهام قرار دارند،  پيش از اثبات اتهام آنها، موجب ضمان است و اين افراد 
مي توانند عليه نمايندگاني كه اسامي آنها را به صورت علني در جلسه اي كه به صورت 
مستقيم از راديو در حال پخش اس��ت و نمايندگان رسانه هاي گروهي نيز در آنجا 
حضور دارند، اعلام كرده اند، اقامه دعوي كنند، بنابراين بهتر آن بود كه با پايان يافتن 
تحقيق و تفحص و مشخص شدن نتيجه آن، پرونده و اسامي در اختيار قوه قضائيه 
قرار مي گرفت تا از طريق مراجع قضايي اين موضوع رسيدگي مي شد و نمايندگان 
خود قصاص قبل از جنايت نمي كردند. نكته دوم پرهيز از خاصه نگري است. حالا با 
افشاي اسامي مختلف در جريان تحقيق و تفحص از تأمين اجتماعي، رئيس پيشين 
اين سازمان نيز اسامي نمايندگان مجلس كه از اين سازمان هديه دريافت كرده اند 
را افشا كرده است؛ حقيقتي كه در گزارش نهايي تحقيق و تفحص جايش خالي و به 
آن پرداخته نشده بود و به نوعي نمايندگان مجلس را به تافته جدا بافته تبديل كرده 
بودند. حال سؤال اينجاست كه چطور اسم فلان شخص در گزارش نهايي ذكره شده 
اما نام نمايندگاني كه از سازمان تأمين اجتماعي هديه گرفته اند، ذكر نمي شود. به 
راستي چه تفاوتي ميان نمايندگان مجلس و ساير افراد است. اگر حق مردم دانستن 
است، اين دانستن نبايد كاناليزه شود. بي شك اين حق مردم است كه بدانند چه نوع 
افرادي نمايندگي آنان را در خانه ملت به عه��ده دارند، البته محمدعلي پورمختار 
رئيس كميس��يون اصل 90 از دريافت اس��امي نمايندگاني كه از س��ازمان تأمين 
اجتماعي هديه گرفته اند، خبر داده اما نكته جالب آنجاست كه وي در ادامه سخنان 

خود عنوان كرده كه اين اسامي قابل انتشار نيست. 
نكته سوم لزوم پيشگيري اس��ت. بي ش��ك اگر نمايندگان محترم مجلس به جاي 
پرداختن به حواشي مختلف، وظيفه نظارتي خود را به درستي انجام دهند، ديگر شاهد 
بروز چنين چالش هايي در نهادهاي مختلف نخواهيم بود تا در ادامه نيازي به تحقيق 
و تفحص باشد. نمايندگان محترم مجلس اگر از همان روزهايي كه قشر زحمتكش 
كارگر فرياد اعتراض شان نسبت به وضعيت معيش��تي خود بلند بود و هر روز شاهد 
كاهش ارزش دفترچه هاي بيمه خود بودند و بخش بزرگي از حق درمان را از جيب 
مي پرداختند، اين فريادها را مي ديدند و در برابر آن سكوت نمي كردند، شايد امروز 
ديگر نيازي نبود كه از كساني نام ببرند كه از تأمين اجتماعي هديه دريافت كرده اند 
چراكه رسيدگي واقعي به وضعيت معيش��تي قشر زحمتكش كارگر و بازنشستگان 
تأمين اجتماعي،  ديگر پولي براي اين سازمان باقي نمي گذاشت كه در قالب هديه و 
هبه به اين و آن پرداخت شود، بنابراين بايد اعتراف كرد تمامي اين مبالغ و هديه ها، 
همان حق كارگران و بازنشستگاني است كه امروز در شرايط وخيم مالي به سر مي برند. 
آخرين توصيه به نمايندگان محترم مجلس نيز آن است كه قبل از آنكه جوالدوز به 

دست بگيريد و به اين و آن بزنيد، ابتدا سوزني كوچك به خود بزنيد...

جعفر  تكبيري

  هم حزبي هاي اوباما در كنگره پاي توافق ژنو نمي مانند
كيهان نوش��ت: روزنامه واشنگتن پست در گزارشي 
احتم��ال داد اعض��اي دموك��رات كنگ��ره ب��ا 
جمهوري خواهان براي تشديد تحريم ها عليه ايران كه 
نقض توافق ژنو است، همراه شوند. بر اس��اس اين گزارش مشاوران دموكرات 
مجلس نمايندگان امريكا اعلام كردند اين نگراني وجود دارد كه »استني هوير« 
از رهبران دموكرات مجلس نمايندگان ممكن اس��ت با »اريك كانتور« رهبر 
اكثريت جمهوري خواهان اين مجلس در ارتباط با قطعنامه يا لايحه اي هم نظر 
ش��ود كه يا از توافق موقت كنوني با ايران انتقاد مي كند يا خواس��تار دور تازه 
تحريم ها يا تعيين محدوديت هاي ش��ديدي در زمينه تواف��ق نهايي با تهران 

همچون مخالفت با تداوم غني سازي اورانيوم مي شود. 
    

   اوباما چگونه به اين نتيجه رسيد تحريم ها اثرگذار بوده اند؟
روزنامه وطن امروز نوشت: زماني كه در مناظره هاي 
انتخابات رياست جمهوري صحبت از تحريم ها به ميان 
آمد و عملكرد دولت گذش��ته در برخ��ورد با پرونده 
هسته اي و مسئله مقاومت در اين زمينه زير س��ؤال رفت، عمده ترين بحثي كه 
برخي از نامزدهاي انتخاباتي مطرح كردند، تلاش آنها براي برداشته شدن تحريم ها 
و همچنين تأثير آنها بر زندگي مردم و اقتصاد كشور بود تا آن زمان هنوز سياست 
عمومي در اين زمينه اين بود كه تحريم هيچ گاه نتوانسته و نمي تواند تأثيري بر 
اقتصاد كشور داشته باشد. با اين حال برگزاري انتخابات و مناظره هاي قبل از آن 
و پيروز شدن نامزدي كه بيشترين انتقاد را به نحوه عملكرد تيم هسته اي دولت 
قبل وارد كرده بود، دولتمردان امريكايي را به اين نتيجه رساند كه »بله! تحريم ها 
اثرگذار بوده اند.« اوباما بر همين اس��اس در مصاحبه هاي مطبوعاتي خود حين 
انجام ش��دن مذاكرات ژنو بارها تأكيد كرد كه تحريم ها ايران را پاي ميز مذاكره 
كشانده است اما اين دستاورد بزرگ تحليلي اوباما از كجا آمده بود و چه كساني به 

او ثابت كرده بودند كه تحريم ها در اين باره اثرگذار بوده است؟
    

   زيباكلام: تركان حرف بيهوده گفته!
تهران امروز نوش��ت: صادق زيباكلام درباره اظه��ارات اخير تركان 
مش��اور رئيس جمهور كه گفت��ه بود ش��رط مناظره راس��تگويي 
احمدي نژاد است،  گفت: با تمام احترامي كه براي مهندس تركان 
قائلم، به نظر من اين حرف بيهوده اي اس��ت. ما متأسفانه دستگاه 
دروغ سنج و راستي سنج نداريم كه به روحاني و احمدي نژاد وصل كنيم تا هر 

يك از آنها حين مناظره دروغ گفت، چراغ آن دستگاه روشن شود!
    

   چرا نمايندگان درباره دريافت هديه از مرتضوي جواب نمي دهند؟
روزنامه جمهوري اسلامي در سرمقاله خود نوشت: مردم 
اين روزها در مطبوعات، رس��انه هاي مجازي، محافل و 
مجالس، تاكسي ها، اتوبوس ها، ادارات، صف ها و هر جا 
كه همديگر را مي بينند درباره اينكه چرا عده اي از نمايندگان مجلس )به روايتي 
37 نفر و به روايتي 150 نفر( از رئيس سابق سازمان تأمين اجتماعي كارت هاي 
هديه گرفتند و خود را وام دار او كردند، سخن مي گويند و از اينكه افرادي در سنگر 
نظارت بر عوامل اجرايي، مرتكب كاري شدند كه موجب خروج مجريان از مسير 
حق مي شود ابراز نگراني مي كنند. توجيهاتي از قبيل اينكه نمايندگان اين پول ها 
را براي كمك به نيازمندان دريافت كرده اند نيز براي مردم قانع كننده نيست زيرا 
معتقدند اف��رادي كه بر مس��ند قانونگذاري و نظ��ارت تكيه مي زنن��د بايد تمام 

اقدامات شان به ويژه دريافت ها و پرداخت هايشان شفاف و بدون شائبه باشد.

سخنان عاجزانه اوباما نشان از عظمت ما دارد
سردار سلامي با اشاره به گوشه اي از تلاش دشمنان در برابر قدرت جهاني ايران:

جانش�ين فرمانده كل سپاه پاس�داران انقلاب 
اس�لامي با بيان اينك�ه چالش ه�ا از آنجا آغاز 
مي ش�ود كه قدرت هاي بزرگ عظمت و بزرگي 
را در انحص�ار خ�ود دانس�ته و براي ما ش�أن، 
ش�كوه و عظمتي قائل نيس�تند، بر اي�ن نكته 
تأكيد كرد كه ملت ايران با ش�كل گيري انقلاب 
اس�لامي بيدار شد و در جس�ت وجوي ساختن 
هويتي بر اساس ارزش هاي بزرگ اسلام برآمد. 

      
به گزارش فارس، سردار حسين سلامي در هفتمين 
كنفرانس علمي فرماندهي و كنترل ايران كه صبح 
روز گذشته در دانشگاه امام حسين)ع( برگزار شد، 
افزود: تاريخ حوادث چهار دهه اخير توصيف كننده 
اين جدال بي��ن ما و دش��منان به منظ��ور بازيابي 
عظم��ت، هويت و منزل��ت حقيقي ماس��ت، وقتي 
انقلاب ما پيروز ش��د، نظ��م ژئوپلتي��ك كهن فرو 
ريخت و سايه تسلط دش��من و محاصره راهبردي 

ما پايان يافت. 
   تغيير نظام موازنه قواي جهاني 

بعد از پيروزي انقلاب اسلامي 
وي خاطرنشان كرد: قدرت هاي بزرگ عادت كرده 
بودند موقعيت و مختصات ما را در دس��تگاه موازنه 
قواي جهاني تعيي��ن كرده و نقش هوي��ت ما را به 
تصوير بكشند، براي ما قيافه فرهنگي غرب را تحت 
عن��وان دروازه هاي تم��دن بزرگ مي ش��ناختند، 
حد نهايي پيش��رفت هاي علمي ما در دستان آنها 
بود، همچنين اقتصاد ما نيز از جان��ب آنان تعيين 

وضعيت مي شد. 
سلامي با تأكيد بر اينكه با پيروزي انقلاب اسلامي 
نظام موازنه قواي جهاني تغيير ك��رد، گفت: با اين 
روند ما با چرخه س��قوط امپراتوري مواجه شديم و 
ظهور نظام اعتقادي قوي در عرصه هاي مناس��بات 
جهاني اسلام را وارد صحنه سياست كرد و اين پيام 

قدرت به سر تا سر جهان منتقل شد. 
جانشين فرمانده كل سپاه با بيان اينكه هر كشوري 
به اندازه وسعت انديش��ه و آرمانش بزرگ مي شود، 
گفت: اسلام، ژئوپلتيك، انرژي، امنيت و مدل نظام 
اسلامي ما موضوع نزاع دائمي ما با دشمنان شد كه 
اين امر موجب بروز حوادثي سخت و سهمگين در 

ابعاد جهاني گرديد. 
   مي توانيم با قدرت هاي بزرگ در چالش هاي 

جهاني درگير شويم
وي با اشاره به هشت سال دفاع مقدس ملت ايران 
در برابر دنياي اس��تكبار اظهار داشت: در زماني 
كه ما حتي يك متح��د متعهد نداش��تيم از اين 
تقابل ب��زرگ با موفقيتي محس��وس گذر كرديم 
كه اين امر منجر به درك اين مسئله براي ما شد 
كه مي توانيم ب��ا قدرت هاي بزرگ در چالش هاي 
جهاني درگير شويم، آس��يب نبينيم و اراده خود 

را تحميل كنيم. 
سلامي با اشاره به پيش��رفت هاي صورت گرفته در 
عرصه هاي مختلف پس از س��ال هاي دفاع مقدس 
گفت: با اعتماد به نفسي كه دفاع هشت ساله به ما 
داده بود توانستيم در همه عرصه ها پيشروي كنيم، 
در علم و فناوري هاي نوين انحص��ار قدرت ها را در 
فناوري هايي مانند نانو، بيوتكنولوژي، هوا فضا و دريا 
شكستيم كه دشمن با ترور دانشمندان ما سعي در 
متوقف كردن اين روند داشت اما اين حركت آنقدر 
اينرسي در خود نهفته بود كه هيچ چيز نمي توانست 

آن را متوقف كند. 
وي خاطرنشان كرد: هرچند مراكز كنترل و فرماندهي 
اقتصاد جهاني تمامي تعام��لات، واردات، صادرات و 
گردش هاي جهاني را كنترل مي ك��رد تا ملت ما را به 

تس��ليم وادار كند اما در اوج محاصره مسير مستقلي 
را ب��راي خود ترس��يم كرديم ك��ه آن را مي ت��وان از 

منحصربه فرد ترين وقايع تاريخ بشر دانست. 

   صحبت هاي اوباما اعتماد ما را 
به قدرت خود مستحكم تر كرد

جانشين فرمانده كل س��پاه افزود: در اوج تحريم ها 

جمهوري اس��لامي ايران به غني سازي 20 درصد 
و هزاران سانتريفيوژ دس��ت يافت كه اين موضوع 

تقابلي عملي با دشمن محسوب مي شود. 

س��لامي در ادامه تأكي��د كرد: اگر امروز مش��اهده 
مي كنيم رئيس جمهور امريكا در س��خنانش تا اين 
حد به عجزهاي پنهان در درون آن هس��ته قدرت 
اذعان مي كند، نش��ان از ش��كوه و عظمت ما دارد، 
اين حرف ه��ا اعتماد م��ا را به حقاي��ق قدرت خود 
مس��تحكم تر كرده و در ادامه حركت و مسير ما را 

ايماني راسخ مي بخشد. 
وي با بيان اينكه قدرت هاي بزرگ در تلاشند تا ما را 
از تراز قدرت جهاني به قدرت ملي ايران متكي بر آنها 
تبديل كنند، گفت: پاياني ب��ر اين نزاع وجود ندارد 
و پيكار بر سر بازيابي ترس��يم و ساخت ساختمان 
حقيقي شخصيت ماست كه ظرفيت قرار گرفتن در 

معيارهاي جهاني را دارد. 
جانشين فرمانده كل سپاه با تأكيد بر اينكه استقلال 
موهبتي نيست كه ديگران آن را به ما ببخشند بلكه 
حقيقتي اس��ت كه بايد به آن دس��ت يابيم، اظهار 
داشت: اين واقعيت ما را به نظامي با استراتژي فعال 

در سطوح عالي تبديل كرده است. 
ما در جهاني به سر مي بريم كه جنگ و صلح به هم 
آميخته و در ميدان منازعه ما بايد بر اساس قوانين 
بازي خود عم��ل كرده و اس��تراتژي خاص، فضاي 
تاكتيكي مبتكرانه و ق��درت تركيبي عمليات ها را 

داشته باشيم. 
وي افزود: به اين منظور نيازمند نظامي هستيم كه 
مي تواند با تركيب اطلاعات و آگاهي هاي وضعيتي 

منجر به اتخاذ تصميمات سريع و دقيق شود. 
س��لامي گفت: اراده فرمانده بايد در لحظه در تمام 
سطوح جاري ش��ود و اين كار بايد با دقت و كيفيت 
بالا انجام شود. وي افزود: از طرفي شناخت محيط 
و استراتژي هاي رقيب اهميت بسياري دارد و همه 
اينها نيازمند يك نظام اس��ت. سلامي با بيان اينكه 
ما براي آينده زندگ��ي مي كنيم، گفت: اگر آينده را 
نسازيم ديگران آن را براي ما مي سازند. آينده حاصل 
تفكر ما در زمان حال اس��ت و براي اينكه آينده را 
بسازيم، نياز داريم تجربيات گذشته را به كار بگيريم 

و قدرت تحليل روند را داشته باشيم. 
   آخرين خبر از RQ170  ايراني

جانش��ين فرمانده كل س��پاه با تأكيد بر اينكه ما 
نمي توانيم به آينده بي تفاوت بمانيم، اظهار داشت: 
جدال ما با دشمن بر سر همين موضوع است. آنها 
مي خواهند آينده ما را كنترل و تحت فرمان بگيرند 
و م��ا مي خواهيم خودم��ان بر آينده مان مس��لط 
باشيم. سلامي با اشاره به حوزه هاي مختلف كنترل 
فرماندهي تصريح ك��رد: به عنوان مث��ال در حوزه 
اقتصادي م��ا نيازمند رصد تح��ولات اقتصادي در 
عالم، آسيب شناس��ي، يافتن تهديد ها و چالش ها، 
ترسيم راهكار عبور از اين موانع، شناسايي فناوري ها 
و توليد روش هاي نوين هستيم كه همه اينها تحت 

موضوع كنترل و فرماندهي قرار مي گيرد. 
سلامي با اشاره به زلزله بم اظهار داشت: اگر از قبل 
ساز و كار و سيس��تم مديريت بحران داشتيم، بهتر 
مي  توانس��تيم عمل كنيم. فاصله زماني پاسخ ما با 

رخداد ها بسيار اهميت دارد. 
وي تأكيد كرد: همه سيستم هاي ما بايد به سامانه 
فرماندهي و كنترل مجهز باشند. فرماندهي و كنترل 
به ما امكان تصميم گيري مي دهد و فضاي كامل و 
سرش��ار از اطلاعات همراه با نخبگان و مش��اوران 

هوشمند را مي دهد. 
سلامي در حاشيه اين مراسم در جمع خبرنگاران 
 RQ170 نيز در خصوص آخرين وضعيت پهپاد
ايراني گفت: كار س��اخت اين پهپ��اد به زودي به 
پايان مي رس��د و امروز نيز بس��ياري از اقدامات 

انجام شده است.

   گزارش

نماي  نزديك

وزير دف�اع و پش�تيباني نيروهاي مس�لح با 
تأكيد بر اينكه ما ام�روز در اوج موضع اقتدار 
و بازدارندگ�ي ق�رار داري�م، گف�ت: دش�من 
باي�د بدان�د در ص�ورت درگي�ري احتمالي، 
دوستان ما بيش از دش�منان مان خواهند بود. 
به گزارش فارس، سردار حسين دهقان در هفتمين 
كنفرانس علمي كنترل و فرماندهي ايران كه صبح 
روز گذش��ته در دانش��گاه جامع امام حسين)ع( 
برگزار شد، اظهار داشت: مردم ما يك پيام اساسي 
را به همه بدخواهان و دش��منان داده اند و آن اين 
اس��ت كه اين ملت ثابت قدم، اس��توار و با تلاش 
جهادگونه همواره مسير رشد،  ترقي و عزت خود 
را طي خواهد ك��رد. وي افزود: ام��روز در جامعه 
موضوعي با عنوان مذاكرات هسته اي در حال انجام 
و گذار است. آنچه در اين مذاكرات در جريان است، 
تنها و تنها موضوع هس��ته اي اس��ت و هيچ بحث 

ديگري در مذاكرات در دستور كار نيست. 
دهقان تأكيد كرد: توافق صورت گرفته يك برنامه 
گام به گام و دوطرفه است، البته همانطور كه مقام 
معظم رهبري گفتند طرف مقابل دشمن ماست و 

نمي توان به آن اعتماد كرد. 
دهقان افزود: ام��روز هم در مذاكرات هس��ته اي 
ايستادگي و مقاومت داريم و هم در صحنه جهاني. 
اين ايس��تادگي و مقاومت ما نظام س��لطه را در 
چالش عميقي قرار داده و اين حل نمي شود مگر با 
تعامل با ما و اين امر صورت نمي گيرد، مگر اينكه 

آنها حق ما را به رسميت بشناسند. 
وي با بيان اينكه اساساً استفاده صلح آميز از انرژي 

هس��ته اي مطرح نيس��ت،  گفت: چون آنها اعلام 
كردند مواد را به ما مي دهند تا ما از آن اس��تفاده 
كنيم ام��ا چيزي كه ب��راي ما مهم اس��ت حفظ 
چرخه سوخت و غني سازي است كه بايد تماماً در 
جغرافياي كشور ما و با اتكا به خودمان باشد. اين 
حق طبيعي ماست. وزير دفاع و پشتيباني نيروهاي 
مسلح با اشاره به تهديدات دشمنان عليه كشور ما 
اظهار داشت: آنها مي خواهند بگويند تهديد ايران 
باقي اس��ت و اجماع جهاني بايد باقي بماند اما آيا 

قادرند اين تهديد را عملي كنند؟ 
دهقان تأكيد كرد: امروز انس��جام داخلي و پيوند 
نظام و رهبري و دستاوردهاي تكنولوژيكي ما را در 
وضعيتي قرار داده كه در صورت درگيري احتمالي 
دوس��تان ما بيش از دش��منان ما خواهند بود. ما 
امروز در اوج موضع اقتدار و بازدارندگي قرار داريم 
و اينگونه نيست كه آنها بتوانند يك اجماع جهاني 

عليه ما ايجاد كنند. 
س��ردار حس��ين دهقان وزير دفاع و پش��تيباني 
نيروهاي مس��لح در حاش��يه هفتمين كنفرانس 
علمي فرمانده��ي و كنترل، با حض��ور در جمع 

خبرنگاران درخصوص آخرين وضعيت زيردريايي 
نيمه سنگين فاتح گفت: كار س��اخت نمونه اين 
زيردريايي انجام شده و تست هاي قوس و حركت 
آن نيز موفق بوده و زيردريايي فاتح پس از تجهيز، 

تحويل نيروي دريايي ارتش مي شود. 
دهقان در خصوص توانمندي هاي ايران در حوزه 
پرتاب ماهواره و كاوشگر به فضا نيز افزود: برخي 
از كاوش��گرها به صورت رفت و برگشت است كه 
پرتاب آينده ما نيز از همين نوع خواهد بود، يعني 
يك موجود زنده را با خود به فضا برده و سپس به 
زمين باز مي گرداند تا عوام��ل محيطي روي آن 

بررسي شود. 
وي در خصوص پرتاب ماهواره نيز گفت: ما آمادگي 
پرتاب ماهواره در آينده نزديك را داريم و به دنبال 
اين هس��تيم تا ماهواره هاي خود را در مدارهاي 
بالاتر قرار داده، ماندگاري بيشتري داشته و مسير 

حركتي ماهواره را مديريت كنيم. 
موض��وع تجهي��ز پهپاده��اي س��اخت داخل به 
موتورهاي جت ني��ز از ديگر مباحثي بود كه وزير 
دفاع در جمع خبرنگاران به آن پرداخت و تصريح 
ك��رد: عمده پهپاده��اي ما مجهز ب��ه موتورهاي 
پيستوني هس��تند، هرچند ما پهپادهاي با موتور 
جت نيز داريم و توليد اين نوع موتورها در دستور 

كار ما قرار دارد. 
وي درخصوص ماهواره تدبير نيز گفت: اين ماهواره 
در دانشگاه علم و صنعت ساخته و تست شده و هم 
اكنون در مرحله تطبيق پذيري قرار دارد و از همان 

مركز پرتاب قبلي پرتاب خواهد شد.

دوستان ايران در جنگ احتمالي بيش از دشمنانش خواهند بود


